
Stejně jako pro letošní prvňáčky 
i pro mě byl začátek školního roku pre-
miérou. Nevím, na čí straně byly větší 
rozpaky. Rozhodně je to ale pěkný pocit 
být u toho, když děti dělají svůj první 
velký krok za vzděláním. Dobrý pocit 
byl umocněn tím, že se nám o letošních 
školních prázdninách podařilo na budo-
vě školy vyměnit okna. Koordinátorce 
této časově napjaté akce, paní ředitel-
ce H. Vojtové, tedy dáváme jedničku 
a přidáváme pochvalu za dobrý výběr 
spolupracovníků.

Dobrá věc se podařila také ve školní 
jídelně. Strávníkům z mateřské a zá-
kladní školy budou již v letošním roce 
kuchařky vařit v novém konvektomatu, 
který částečně nahradí některé již do-
sluhující spotřebiče. Ale o tom vám na-
píše v jiném článku paní ředitelka.

Počátkem roku jsme požádali o do-
taci z rozpočtu JMK na nákup staršího 

dopravního automobilu pro hasiče (JPO 
SDH Blažovice). Naděje na úspěch byly 
sice malé, ale nakonec jsme obdrželi do-
taci ve výši 110 000,- Kč. Zakoupili jsme 
ojeté vozidlo Mercedes Sprinter z baza-
ru v Českých Budějovicích za 182 000,- 
Kč. V současné době se pracuje na pře-
stavbě vozidla, aby odpovídalo vyhlášce 
o požární technice. Všem, kdo se na této 
akci podílejí, děkuji za spolupráci a vě-
řím, že ji v brzké době dotáhneme do 
zdárného konce. 

O další fi nanční příspěvek z roz-
počtu JMK jsme žádali přes svazek 
obcí Mohyla míru na vybudování pří-
střešku autobusové zastávky a nákup 
lavičky. Lavička v hodnotě 7 950,- Kč 
(z toho 5 500,-Kč je hrazeno z dotace) 
bude umístěna v Mezírce. Přístřešek 
autobusové zastávky v hodnotě cca 
100 000,- Kč (z toho dotace 53 700,- Kč) 
nejlépe ocení cestující, kteří se zde bu-
dou moci schovat při nepřízni počasí. 
Dřevěná výplň místo skla bude sloužit 
jako plakátovací plocha, nahradí tak již 

nevyhovující plochu u statku na Návsi. 
Do budoucna plánujeme také obnovit 
úřední desku a nástěnky, možná by bylo 
vhodné vybudovat nové na jiném místě.

Ještě bych se v krátkosti zmínil 
o společenských událostech v naší obci.

Na svátek sv. Václava bylo krásné 
počasí, přímo jako objednané k osmé-
mu ročníku Svatováclavského běhu. 
Za tuto pěknou a hojně navštívenou akci 
je třeba vyslovit uznání nejen běžcům, 
ale hlavně organizátorům a všem, kdo 
se na jejím zdárném průběhu podíleli.

Vydařilo se také již tradiční Posezení 
u burčáku tentokrát spojené s výstavou 
výpěstků našich občanů a doplněné 
pestrou škálou uměleckých děl dětí 
MŠ a ZŠ. Zlatým hřebem výstavy byla 
ukázka ze sbírky motýlů blažovického 
rodáka pana Malečka. Je obdivuhod-
né, jak nám pomohou lidské ruce obje-
vit krásu, která je kolem nás a které si 
v tom každodenním shonu kolikrát ani 
nevšimneme.

Petr Pleva, starosta obce

Slovo starosty
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Komise životního prostředí se 28. října zúčastnila celorepublikové akce „Rekordní sázení stromů“ a vysadila v biocentru 
a na hraničkách celkem 71 stromů. Bylo vysazeno 21 třešní mahalebka, 15 dubů letních, 20 habrů, 6 buků, 5 vrb a 4 lípy.

 Foto archiv komise životního prostředí 
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V rámci naplnění požadavků zá-
kona č. 227/2009 Sb., a zákona č. 
424/2010 Sb., kterým se mění zákon 
č. 328/1999 Sb., o občanských prů-
kazech, ve znění pozdějších před-
pisů, je nutné zabezpečit vydávání 
nových typů občanských průkazů od 
01.01.2012.

Upozorňujeme na skutečnost, že 
v souvislosti s touto změnou je mož-
né požádat o vydání stávajícího typu 
občanského průkazu se strojově či-
telnými údaji nejpozději:

-  na matričních úřadech do 
30.11.2011,

-  na obci s rozšířenou působností 
podle trvalého pobytu občana do 
14.12.2011.

Občané s trvalým pobytem v rámci 
správního obvodu obce s rozšířenou 
působností Šlapanice mohou po-
dat žádost na pracovišti Šlapanice, 
Masarykovo náměstí 100/7 pouze 
do 30.11.2011, na pracovišti Brno, 
Opuštěná 9/2 do 14.12.2011. Výdej 
OP zůstává beze změny.

Upozorňujeme na skutečnost, že 
stávající OP zůstávají v platnosti 
po dobu v nich vyznačenou.

Dále upozorňujeme občany, že 
MV ČR v souvislosti s touto změnou 
odpojí systémy cestovních dokladů. 
Žádost o CD lze podat do 19.12.2011 
a již vyhotovené pasy lze vyzvednout 
do 22.12.2011.

Do stejného data, tzn. do 
19.12.2011 je možné na úřadě pří-
slušném pro vydání e-pasu podat žá-
dost o zapsání titulu do vydávaného 
e-pasu. Od 01.01.2012 se tituly do 
cestovních dokladů zapisovat pod-
le platné právní úpravy nebudou.

V souvislosti s výše uvedenými 
změnami vyhlásilo MV ČR úplnou 
výluku na úseku cestovních dokla-
dů v době od 23.12.2011 od 16.00 
hod. s tím, že provoz agendy e-pasů 
a nové agendy e-OP bude obnoven 
nejpozději v pondělí 02.01.2012 
od 6.00 hod. V době výluky nelze 
podat žádost, ani vyzvednout ces-
tovní doklad.

V době výluky bude však možné 
vydávat cestovní pasy bez strojově 
čitelných údajů a bez nosiče dat s bi-
ometrickými údaji (tzv. pasy typu 
„BLESK“).

Více informací o OP a CD naleznete 
na www.slapanice.cz  - Informační 
stránky Města Šlapanice – v sekci 
Jak si co vyřídím – Odbor vnitřních 
věcí.

Vybrala M. Kalábová

KLAS – klub aktivních seniorů

Informace o zavedení elektronických občanských 
průkazů a výluka na přepážkách cestovních dokladů

POZVÁNKA
Kulturní komise si vás dovoluje pozvat na 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
které se uskuteční v neděli 20. listopadu 2011 v 15 hodin 

Hraje Melodie pod vedením pana Smrže.
Odvoz z domu do Kulturního domu a zpět 

bude na požádání zajištěn

Upozornění policie
V poslední době 

jsme byli upozor-
něni na stížnosti, 
které se týkají ne-
kalých praktik ně-
kterých prodejců 
elektřiny a plynu. 

Zástupci společností navštěvují ob-
čany v bytech či domech a požadují 
uzavření nových smluv. Někdy při-
tom nepravdivým způsobem infor-
mují zákazníky o podmínkách do-
dávek energií nebo o tom, za jakého 
dodavatele vystupují. Z uvedených 
důvodů žádáme občany, aby pečlivě 
vyhodnotili veškeré nabízené pod-
mínky a smlouvu podepisovali s roz-
vahou po důkladném přečtení. Pouze 
tak lze minimalizovat rizika spojena 
s nepoctivě uzavřenými smluvami.

Nprap. Petra Hrazdírová, 
Krajské ředitelství policie JK

Ráda bych Vás 
seznámila se zají-
mavým programem 
pro seniory. KLAS 
je svépomocná ini-
ciativa seniorů za-
měřená na posílení 

dovedností důležitých pro samostat-
ný a spokojený život. KLASy působí 
v různých městech a obcích v našem 
okolí, jako např. v Brně, Modřicích, 
Blansku, Horákově, Slavkově, Velešo-
vicích, Telnici a Kobylnicích.

Nabízí seniorům možnost setká-
ní, besed, kulturních a vzdělávacích 
akcí. Témata KLASu jsou různorodá. 
Cílem vzniku klubu je podpora seni-
orů v získávání nových podnětů pro 
aktivní život, např.

- jak bydlet bezpečně,
-  jak udržet dobré vztahy v mezi-

generačním bydlení,

- oblíbená hudba mládí,
- trénování paměti,
- rehabilitační cvičení a jiné.
KLASy v místě působení ve vět-

šině případů zdomácněly a přináší 
seniorům potěšení a užitek. V Kobyl-
nicích vede klub seniorů již dva roky 
paní Karmazínová, která poslala 
informační materiál a nabídla mož-
nost osobního setkání, kterého jsem 
využila.

Nechávám na uvážení občanů – 
seniorů naší obce, jestli by byl zájem, 
a zda by se našel dobrovolník, který by 
se po zaškolení věnoval této činnosti, 
která určitě vyžaduje čas na přípravu 
a vedení klubu. V případě dotazů, ná-
zorů nebo návrhů se můžete obracet 
na mě, eventuelně na pracovnice úřa-
du a ostatní zastupitele.

 Zita Štefková, 
zastupitelka obce
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Ze života školy…
Koza Zuza
Dne 30. září jsme byli navštívit kozu. Je bílá, má 

bradku a malá ouška a malé oči. Má tak akorát tělo, 
má kopyta. Měla červený obojek. Bavilo mě dojení, 
ale nechtěl jsem ochutnat mléko. Bál jsem se jí dávat 
kaštany.

Koza nám dává mléko a maso.
 Patrik Paulík, 3. ročník

Koza domácí
Dne 30. září jsme navštívili kozu. Byla moc hezká, 

protože měla bílou srst, malé oči, má 2 rohy, 4 nohy 
a na nich kopyta a malý bílý ocásek a obojek, aby 
neutekla. 

Koza se živí trávou, kaštany, rohlíkem, chlebem 
a jablkem.

Koza bydlí ve chlívku a líbí se jí tam. Koza má už 
v jednom roce kůzlata, ale může mít maximálně 
3  kůzlata. Koza se může dožívat 10-15 let. Dává nám 
mléko a maso, z mléka se dělají mléčné výrobky, tře-
ba: jogurt, sýr a další.

 Katka Bártková, 3. ročník  

Ne, nebudu nostalgicky vzpomínat 
na sluníčko, dovolenou, ležení u vody 
nebo posezení ve vlahém letním ve-
čeru. Moje ohlédnutí bude ze zcela 
jiného zorného úhlu. Co nového se le-
tos přes prázdniny podařilo ve škole 
zbudovat.

Na budově základní školy došlo 
k výměně okenních výplní. Byla velmi 
pečlivě připravena projektová doku-
mentace a vyspecifikovány podmín-
ky do veřejné soutěže. Veřejná soutěž 
byla svěřena firmě, která za zdárný 
průběh nesla odpovědnost. Podařilo 
se vysoutěžit kvalitní firmu. Přesto 
jsem měla smluvně zajištěný stavební 
dozor; šlo o zkušeného stavbyvedou-
cího s mnohaletou praxí. Díky sou-
běhu všech těchto faktorů se poda-
řilo zvládnout výměnu oken ve velmi 
krátkém časovém termínu a kvalitně. 
Smlouva se Stavoprojektou byla uza-
vřena dne 18. 7. 2011 a dílo bylo pře-
dáno k užívání dne 26. 8. 2011 bez zá-
vad. Po předání díla jsme odsouhlasili 
všechny vícepráce a méněpráce, tepr-
ve potom došlo k vystavení faktury 
a zaplacení. V souladu se smlouvou 
neobdržela stavební firma dopředu 
žádnou zálohu. 

Celkové výdaje, které zahrnují pro-
jekt, zajištění veřejné zakázky, do-

dávku oken včetně montáže firmou 
Stavoprojekta a další drobné výdaje, 
činí 600.152 Kč. 

Další finančně náročnou akcí byla 
koupě konvektomatu do školní ku-
chyně. Před více než rokem jsem 
z obce dostala zajímavý podnět: 
na konvektomat můžeme uvolnit 
z rozpočtu obce 100.000 Kč, zbytek si 
musíš sehnat sama. Byla to pro mě vý-
zva, abych jednak z našeho skromné-
ho rozpočtu ještě něco ušetřila a také 
jsem oslovila sponzory. Splnilo se to, 
co jsem s obavami očekávala. Sponzo-
ři neradi dávají svoje peníze na vyba-
vení jídelen. Přesto jsem menší částky 
dala dohromady. Největší částku jsme 
uvolnili z fondu reprodukce majetku. 
Podařilo se tedy připravit 200.000 Kč 
a už zbývalo zdánlivě jednoduché – 
vybrat vhodný konvektomat.

Pracovnice školní jídelny absol-
vovaly několik předváděcích akcí, 
navštívily provozy, kde již konvek-
tomat využívají. Postupně jsme se 
dopracovaly k velikosti stroje a z ně-
kolika typů konvektomatu zúžily vý-
běr na dva typy – Rational německé 
výroby a Retigo české výroby. Tří-
členná komise, ve složení H. Vojtová, 
M. Burdová a R. Mazálková, provedla 
konečný výběr z nabídek tří oslove-

ných firem. Vybraly jsme nejlevnější 
nabídku z nastavené úrovně konvek-
tomatů – je to německý Rational, jde 
o typ bojlerový, je vybaven programy 
a ovládá se velmi jednoduše. 

Celková cena včetně podstavce či-
nila 199.202 Kč. Máme základní nádo-
by pro provoz a časem lze dokupovat 
další nádoby dle potřeby. Zvýšili jsme 
úroveň přípravy mnoha typů pokrmů 
a konvektomat nahradil jiné zastara-
lé či nefunkční stroje, které jsme měli 
v kuchyni.

V mateřské škole jsme se zaměřili 
na bezpečnost dětí. Již dlouho mě trá-
pilo nedostatečné zajištění vchodo-
vých dveří proti vniknutí nepovola-
ných osob. Proto jsem do plánu oprav 
dala zabezpečení vstupu do budovy 
systémem elektrického vrátného. 
Na zahradě mateřské školy zajistila 
vedoucí MŠ vhodnou dopadovou plo-
chu pod nově zbudovanou prolézačku. 
Protože dětí v mateřské škole letos ješ-
tě přibylo, zakoupili jsme 10 nových 
lehátek. Děkuji tatínkům, kteří se zú-
častnili brigády na zahradě mateřské 
školy a dalším řemeslníkům nebo au-
todopravci, kteří některé práce udělali 
zcela zdarma či za příznivou cenu.

Radost z dobře vykonaného díla 
jistě vydrží déle než opálení přiveze-
né z dovolené. 

 Ing. Hana Vojtová 
 ředitelka 

Ohlédnutí za prázdninami
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Základní škola
DO LEDNICE S HURVÍNKEM

Sotva jsme se stačili rozkoukat v no-
vém školním roce, už jsme měli krás-
nou akci -  výlet do Lednice historickým 
vláčkem Hurvínek. U námětu s přírod-
ní tematikou jsme zůstali i v rámci 
ekovýchovných programů Lipky (Život 
v rybníku pro starší žáky a Stromy pro 
mladší žáky). V září jsme stihli ještě ob-
jednávat knihy z nakladatelství Svojt-
ka a z Klubu mladých čtenářů.
ČARODĚJNÉ KVÍTÍ A JEDY

Opět jsme se účastnili soutěže 
ve sběru papíru s Panem Popelou. Prv-
ní termín sběru proběhl v říjnu. Vysta-
vovat práce žáků a dětí na výstavě po-
řádané Obecním úřadem ve spolupráci 
s dalšími organizacemi se pomalu stá-
vá tradicí, a ani letos jsme nevynechali 
a představili svoji kolekci. Dokud bylo 
pěkné počasí, ještě jednou jsme vyjeli 
na Lipku; mladší žáci absolvovali pro-
gram Čarodějné kvítí a starší žáci Jedy 
a léčiva v přírodě. 
VĚDA NENÍ VĚDA

Žáci pátého ročníku se v listopadu 
zúčastnili programu v ZŠ Šlapanice – 
Věda není věda. Zároveň se seznámili 
s touto školou, na kterou mohou přejít 
na druhý stupeň. Nejmladší žáci se zase 
několikrát vrátili do mateřské školy, 
kde se spolu s bývalými kamarády zú-
častnili hudebních nebo pohádkových 
představení. V měsíci listopadu se ob-
vykle soustředíme na spolupráci s Pe-
dagogicko-psychologickou poradnou 
Brno, kde konzultujeme různé problé-
my žáků.
JEZDÍME BRUSLIT

Měsíc prosinec se zdá být krátký, 
neboť všichni se těší na Vánoce a také 
jsou vánoční prázdniny. Přesto jsme 
stihli besedu o hudebních nástrojích, 
bruslení u Olympie, vánoční výstavku 
spolu s dětmi z mateřské školy a vánoč-
ní besídku na kulturním domě.

U Olympie jsme bruslili ještě v lednu 
a v únoru. Po Vánocích jsme uskutečnili 
opět sběr papíru. Pro rodiče jsme zor-

ganizovali v rámci schůzek i velmi za-
jímavou přednášku o šikaně a zejména 
kyberšikaně.
KDO BYDLÍ V LESE

Ještě se pořádně nerozjařilo a už 
jsme zase vyjeli na Lipku – Jezírko 
na program Les čtyř ročních období 
(4.a 5. ročník) a Kdo bydlí v lese (1. – 3. 
ročník). Velikonoce jsme si připomněli 
velikonoční dílnou. Kurz plavání jsme 
letos absolvovali ve třetím čtvrtletí.

Letos jsme se zúčastnili nejen Mc Do-
nald Cupu, kde jsme obsadili 3. mís-
to, ale také dvou turnajů ve vybíjené. 
Starší žáci obsadili ve Slatině 1. místo 
a ve Šlapanicích 2. místo.
RYTÍŘI A LAPKOVÉ

Besídka ke Dni matek proběhla 
15. května a kromě jiných pěkných 
vystoupení základní i mateřské ško-
ly již podruhé žáci zazpívali operu od 
Z. Svěráka – tentokrát Karkulka. Měsíc 
květen jsme uzavřeli školním výletem 
na hrad Bouzov, kde jsme zhlédli před-
stavení Rytíři a lapkové, žáci si užívali 
program v krásném areálu v podhradí, 
prohlédli jsme si hrad a v nádvoří sledo-
vali práci kovářů a práci na hrnčířském 
kruhu.
PEPEK NÁMOŘNÍK

V divadle Radost jsme absolvovali 
představení Pepek Námořník, se kte-
rým byli spokojeni žáci i paní učitelky.

Začátkem června proběhl ještě 
jeden sběr papíru, ale ani to nám ne-
pomohlo k vítězství, na které jsme si 
v posledních dvou letech zvykli. Letos 
jsme se umístili až na dvanáctém místě. 
Poslední dny školního roku jsme strá-
vili v přírodě a ani na fotografování tříd 
jsme nezapomněli.

Akcí bylo v tomto školním roce tolik, 
že se zdá, že jsme se ani neučili. Ale není 
tomu tak, vzdělávání je na prvním mís-
tě a máme radost, že všichni žáci všech-
ny úkoly zvládli.

Mateřská škola
BERUŠKY A MOTÝLCI

Mateřskou školu navštěvovalo 
v uplynulém školním roce celkem 

50 dětí, rozdělených do dvou tříd Be-
rušek a Motýlků. Pro děti bylo na celý 
školní rok připraveno několik sportov-
ních akcí, jako je např. Školková letní 
olympiáda, atletické závody nebo spor-
tovní odpoledne s geometrií. 
MLSNÝ DRAK A ČÁRYMŮRA

Velkou pozornost věnujeme také 
kulturním programům. Spolupraco-
vali jsme především s profesionálními 
herci divadla Radost Brno, kteří se svý-
mi pořady navštěvují naši mateřskou 
školu několikrát za rok. V prosinci měly 
děti možnost navštívit v Brně v divadle 
Polárka představení Mrazík a v dubnu 
proběhla také již tradiční návštěva 
divadla Radost. Tentokrát děti viděly 
novou pohádku s názvem Mlsný drak 
a Čárymůra. 
VÁNOČNÍ DÍLNA

Mateřská škola pořádala během 
školního roku také akce, na které jsou 
zváni rodiče a které se těší velké ná-
vštěvnosti. Bylo to již tradiční Dýňové 
odpoledne, vánoční dílna a besídky. 
Nově jsme uspořádali posezení pro 
maminky k jejich svátku, na které si 
děti připravily krátkou ukázku toho, co 
prožívají během dne ve školce. Závěrem 
roku si děti malovaly trička, ve kterých 
pak společně jely na školní výlet, tento-
krát až na hrad Bouzov. Poslední akcí již 
každoročně bývá spaní ve školce a pa-
sování předškoláků na školáky, kterým 
se loučíme s budoucími prvňáčky.

Po celý rok mohly děti navštěvo-
vat keramický kroužek nebo se moh-
ly zúčastnit předplaveckého výcviku 
ve Vyškově. Rodiče předškoláků na-
vštěvovali také Edukativně-stimulač-
ní skupiny, připravující děti na vstup 
do 1. třídy. Do základní školy odejde 
9 dětí, dvěma dětem byla odložena 
povinná školní docházka o jeden rok. 
Ve čtvrtek 28. dubna proběhl zápis do 
mateřské školy, ke kterému se se svými 
rodiči dostavilo 28 dětí.

Školní družina
VÍTE CO JE BLAŽOVÁŽEK?

V tomto školním roce byla kapacita ŠD 
opět naplněna – 25 žáků. Název celoroč-
ní hry „Blažováček“ napovídá, jaké téma 
se táhlo celým rokem. Snažili jsme se 
blíže seznámit s vesnicí, ve které žijeme. 
Prohlédli jsme si kostel, hřbitov, sezná-
mili se s některými názvy v okolí vesnice 
(Štrélasy, Ospalovska aj.), s organizace-
mi v obci, rostlinstvem, dopravou apod. 

Učíme se nejen ve škole
Pro někoho už pojem výroční zpráva je synonymem nudného čtení.  

Proto jsem vybrala z výroční zprávy školy některé zajímavější pasáže, 
neboť základní škola i mateřská škola kromě základního poslání, kte-
rým je vzdělávání, organizují pro děti a žáky mnoho zajímavých akcí, 
které jsou sice také vzděláváním, ale tak trochu jiným.
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V pětičlenných skupinkách jsme násled-
ně vypracovávali různé úkoly a ukládali 
je do složek. Druhým celoročním úsilím 
bylo natrénovat hru vybíjenou a výsle-
dek stál za to - první a druhé místo v sou-
těžích. Třetím oblíbeným zaměstnáním 
byla dramatizace pohádek. Samozřej-
mostí bylo hraní různých společných 
her, malování, v pracovních činnostech 
seznámení s vlastnostmi větru jako 
např. výroba větrných rukávů či  vrtulí, 
besedy, čtení, ve sportu mimo vybíje-
nou i oblíbený brännball, hry v přírodě 
(pašeráci) aj. Vyvrcholením bylo „spaní 
v družině“ s táborákem a písničkami, 
opékáním i hrami v pozdním večeru.

Školní jídelna
K 30. 6. 2010 bylo zapsaných 109 stráv-

níků, z toho 11 cizích. Za celý školní rok 
bylo uvařeno 17.236 obědů, což je o 1734 
obědů více než v loňském roce. Stravné 
bylo vybráno ve výši 402.663 Kč. Finanč-
ní normativ zůstal stejný jako v minulém 
školním roce.

Víte jak se bráníme 
různým nástrahám?
(PREVENCE SOCIÁLNĚ PATOLOGIC-
KÝCH JEVŮ)

Na děti číhá v dnešním světě mnoho 
nástrah, a proto je povinností každé školy 
předcházet nežádoucím jevům a naučit 
děti bránit se těmto nebezpečím.  

V rámci prevence rizikových jevů má 
škola zpracovanou Strategii prevence ri-

zikových projevů chování u dětí a mláde-
že na období 2009–2012. Jde o dlouhodo-
bější koncepci školy v oblasti prevence do 
budoucnosti. Dále je vypracován a přijat 
Krizový plán při řešení rizikových jevů 
v základní škole, jehož součástí je pře-
hled krizových situací a doporučení jejich 
možného řešení a důležité kontakty a Kri-
zový plán při řešení šikany v základní ško-
le, v němž jsou popsána jednotlivá stádia 
šikany a doporučeny konkrétní postupy 
při řešení vzniklých situací. 

Součástí preventivního působení je 
Minimální preventivní program (MPP), 
který je vypracováván na každý školní 
rok. Na prvním stupni je zaměřen zejmé-
na na zdravý životní styl, dopravní výcho-
vu a dobré vztahy v třídních kolektivech. 
Jeho součástí jsou také formy spolupráce 
s rodiči, obcí, organizacemi a přehled plá-
novaných akcí a důležitých kontaktů.

 
Ve školním roce 2010/2011 se uskuteč-

nily tyto preventivní akce a programy:
•   12. 10. 2010 – rozdány informační letáky 

o kyberšikaně pro rodiče.
•   26. 11. 2010 – Minuty pro život (3., 4. 

a 5. ročník) – informace o záchranném 
systému a první pomoci s praktickými 
ukázkami a aktivním zapojením žáků.

•   11. 1. 2011 – Šikana a kyberšikana – 
přednáška pro rodiče.

•   1. 2. 2011 – Klima třídy (2., 3., 4. a 5. 
ročník) – problematika vztahů ve třídě, 
práce s kolektivem (Pedagogicko-psy-
chologická poradna Brno Poradenské 
centrum Sládkova ul.).

•   30. 3. 2011 – Jízdní kolo můj kamarád 
(3., 4. a 5. ročník) – dopravní výchova 
(klub Junior, Brno – Dornych).

•   14. 4. 2011 – Antišikana (4. a 5. ročník) 
– problematika šikany pro 1. Stupeň ZŠ 
(SVČ Lužánky)

•   11. 5. 2011 – První cesta do školy (1.a 2. 
ročník) – dopravní výchova (Junior, 
Brno Dornych).

•   6. 6. 2011 Den bez úrazů (4. a 5. ročník) 
– prevence úrazů, dopravní výchova, 
první pomoc, záchrana tonoucího (ZŠ 
Šlapanice).

•   Normální je nekouřit – preventivní 
program zahrnující velkou část preven-
ce pro školní věk 7 – 11 roků, probíhá 
po celý školní rok ve všech ročnících 
(Masarykova univerzita Brno).

Pro žáky je ve škole umístěna schrán-
ka důvěry, v přízemí je informační ná-
stěnka pro žáky a pro rodiče, ve sborov-
ně je informativní nástěnka pro učitele. 
Správné ekologické cítění podporujeme 
účastí na ekologických programech Lip-
ky, tříděním odpadu a organizací sběru 
papíru. Podporujeme u žáků vhodné vyu-
žití volného času. Mají možnost zapojení 
v kroužcích (taneční, anglického jazyka 
pro prvňáčky, reedukační a pro páťáky 
kroužek rozšiřujícího učiva nebo v ZUŠ 
Šlapanice, která má v naší škole pobočku 
s obory hudebním a výtvarným.

Výroční zprávy školy jsou v plném 
znění zveřejněny na stránkách obce www.
blazovice.eu v části Školství.

 Ing. H. Vojtová, ředitelka

Dýňové odpoledne
Ve čtvrtek 15. září se na zahradě 

mateřské školy konalo 10. dýňové 
odpoledne. Za uplynulých deset let se 
zahrada výrazně změnila a děti, které 
v roce 2001 přinášely na pískoviště 
své dýně, jsou dnes již většinou stu-
denty středních škol. Co ale zůstává 
po celou dobu stejné, je velký zájem 
o toto podzimní setkávání a nesmírná 
fantazie a tvořivost všech, kteří doma 
připravovali své výtvory. Ani letos ne-
byla o překvapení nouze, výrobky byly 
zajímavé, propracované a originální. 
A vzhledem k tomu, že nám tentokrát 
počasí přálo a celé odpoledne bylo slu-
nečné a teplé, mohly děti i jejich rodiče 
prožít téměř tři hodiny příjemné zába-
vy. Nám nezbývá než doufat, že se tato 
tradice nevytratí.  I. Langerová
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 Podporují nás                                                                                                                
                                                                          

                                                                            Obec Blažovice 
 

 

 ŠANCE PRO RODINY V MALÉ OBCI 
 
 
P IJ TE SE K NÁM PODÍVAT 
 
OTEVÍRACÍ DOBA V MC 
 
ÚT 10:00 – 13:00 15:00 - 18:00    

T 10:00 – 13:00 15:00 – 18:00 
 
PRAVIDELNÝ PROGRAM - KROUŽKY  
 
PO 17:30 – 18:30 cvi ení na balónech KD 
 18:30 – 19:30  aerobik KD 
ÚT 08:30 – 12:30 kouzelná miniškoli ka MC 

16:00 – 16:50 angli tina d ti 3 – 6 MC 
ST 09:30 – 10:30 cvi ení s d tmi od 1- 3 let KD 
 16:00 – 16:50 tane ní p ípravka od 3- 6 let KD 

T 08:30 – 12:30 kouzelná miniškoli ka MC 
16:00 – 18:00 tvo ivá dílna od 3- 6 let MC 
18:00 – 19:00 aerobik KD 

 
KD- Kulturní d m, MC- Mate ské centrum  
Dle dohody zajistíme vyzvednutí ze školky a doprovod na kroužky. 
 
JEDNORÁZOVÉ AKTIVITY 
  

íjen:      15.10. D tská burza podzim/zima 
                27.10.  Beseda - mlé ná výživa 
Listopad: 11.11. Lampionový pr vod 

23.11. Tvo ivá dílna – adventní dekorace 
24.11.   Beseda – vitamíny a minerální látky 

Prosinec:   4.12. Slavnostní rozsvícení váno ního stromu 
 
Zm ny v programu vyhrazeny, sledujte webové stránky. 
 
www.mcbalonky.webnode.cz 
 
 

TVO IVÁ DÍLNA PRO D TI 

29. 9. - ZAVA UJEME OVOCE 
 6. 10.  - VÝROBA DRÁ K  
13.10.  - D EV NÍ HADI 
20.10.   - PANÁ CI 
27.10.  - FIMO 
  3.11.  - VITRÁŽE 
10.11.  - VÝROBA LAMPION  
24.11.  - ADVENT 
  1.12.  - VÁNO NÍ TÉMA 
  8.12.  - VÁNO NÍ DÁRE KY 
15.12.  - VÁNO NÍ OZDOBY 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
           Kouzelná školi ka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Cvi ení na balónech 
 
            
           Cvi ení s d tmi 

Stránku připravilo OS Balónky
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Zpráva preventáře
Začala nová topná sezona, a proto by-

chom si měli znovu připomenout někte-
ré zásady bezpečného provozu topidel 
a komínů.

Provoz topidel:  
•   při instalaci nového topidla se vždy 

řiďte návodem výrobce
•   topidla nepodrobujte jakýmkoliv do-

mácím „vylepšením“
•   dodržujte vždy bezpečné vzdálenosti 

od hořlavých předmětů                                   
•   na topnou plochu nikdy neodkládejte 

hořlavé předměty                                         
•   topné těleso na tuhá paliva musí stát 

na nehořlavé podložce
•   plynová topidla nechte jednou ročně 

zkontrolovat odborníkem
•   při změně druhu paliva si nechte u od-

borníků zkontrolovat komín
•   do kamen nedávejte nic, co do nich 

nepatří (např. plastové lahve)
•   kamna na tuhá paliva nikdy nezapa-

lujte pomocí hořlavých kapalin
•   popel ukládejte jen do neporušených 

nehořlavých nádob s víky.
Bezpečnost komínů:  

•   komíny a kouřovody se musí udržovat 
v řádném stavebně technickém stavu 

•   kouřovod vedoucí z topidla do komína 
musí být správně izolován 

•   dbejte na řádné stabilní a těsné zaús-
tění kouřovodu do komína

•   zajistěte pravidelné vymetání sazí 
a vybírání nečistot z komína

•   alespoň jednou ročně nechte komín 
zkontrolovat kominickou firmou

•   před instalací topidla nebo změně 
paliva nechte provést revizi komínu

•   dbejte na dostatečné zajištění komí-
nových dvířek

•   v žádném případě nepoužívejte komí-
ny, u nichž byly zjištěny závad

•   na půdě ukládejte hořlavé předměty 
nejméně 1 metr od komína

•   do komínového zdiva nesmí zasaho-
vat žádné hořlavé stavební prvky.
Jelikož se pomalu blíží adventní 

doba, chtěl bych ještě upozornit na ne-
bezpečí při používání adventních věn-
ců a různých svícnů. Adventní věnce 
se svíčkami, které nejsou opatřeny 
nehořlavou podložkou bránící kontak-
tu svíčky s věncem, jsou určeny pouze 
k dekoraci a v žádném případě bychom 
je neměli zapalovat. Zapálené, správně 
vyrobené věnce umístěte v dostatečné 
vzdálenosti od hořlavých předmětů 
a nikdy je neponechávejte bez dozoru.

J. Lengál

Prázdniny uběhly 
jako mávnutí prout-
kem a je tu zase 
podzim. V letních 

měsících má výbor sice „ parlament-
ní prázdniny“, ale scházel se každé 
úterý v pohostinství na KD, neboť 
činnost sboru funguje i o prázdni-
nách. Na 7. července vyhlásil staros-
ta okrsku námětové cvičení v Pra-
ci, kterého se zúčastnilo pět sborů. 
V neděli 10.července probíhaly osla-
vy 130. výročí založení SDH Nížkov, 
kam jsme také byli pozváni, protože 
s tímto sborem udržujeme přátel-
ské vztahy již sedmnáct let. V neděli 
31. července se konalo v Jiříkovicích 
svěcení hasičského auta, na které se 
delegace našeho výboru poprvé do-
pravila „nově“ zakoupeným dodáv-
kovým automobilem Mercedes.

Během prázdnin se uskutečnily 
i méně příjemné výjezdy, a to ke dvě-
ma požárům. Nejprve hořelo pole 
za železničním přejezdem na Zbý-

šov a potom maringotka na poli 
u hřbitova.

První víkend v září patřil našim 
mladým hasičům, a to již tradičně 
na soustředění v Jedovnicích.

V sobotu 10. září oslavil padesát-
ku náš „proviantní náčelník“ bratr 
Ladislav Brech, na tuto oslavu jsme 
byli pozváni i s manželkami do sálu 
kulturního domu. Ve středu 28. září 
se konal již osmý ročník Svatováclav-
ského běhu, který letos doprovázelo 
mimořádně krásné počasí. Důkazem 
toho byla velká účast jak závodníků, 
tak i diváků. Náš sbor zajišťoval jako 
vždy bezpečnost na křižovatkách.

V sobotu 1. října vyjela naše mlá-
dež na závody do Kanic, kde obsadila 
9. místo. 

A než se nadechneme, budou tu Vá-
noce (je zajímavé, že dva roky na voj-
ně se mi zdály nekonečné a teď čas 
utíká jako voda).

  Za SDH Blažovice
 jednatel A. Mazel

Z činnosti SDH Blažovice

Nejlepší stavební firmou roku 2011
je stavební firma KALÁB

V pondělí 3. října 2011 ve Valdštejnském paláci v Praze převzal blažo-
vický rodák Jiří Kaláb a jeho syn Tomáš z rukou předsedy Senátu Parla-
mentu ČR pana Milana Štěcha a generálního ředitele Svazu podnikatelů 
ve stavebnictví pana Miloslava Maška ocenění pro Nejlepší stavební firmu 
roku v kategorii Středních stavebních firem do 250 pracovníků.

 http://www.kalab.cz/
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Po několika letech jsme s blažovic-
kým orelským táborem opustili stany 
a zázemí tábořiště v Bukovině a vy-
dali se poznat nový kraj k Brněnské 
přehradě. Ačkoli bukovinské lesy jsou 
krásné a táborová základna výborně 
vybavená, přece jen jsme si řekli, že 
život je změna a nové prostředí může 
přinést nové inspirace. 

Tábořiště nad brněnskou přehra-
dou se nacházelo v poměrně příkrém 
zalesněném svahu. Mezi stromy byly 
podle zvláštního klíče, který ne kaž-
dý stihl za týden pochopit, rozmís-
těny chatky. Ty se na týden staly pro 
táborníky domovem. Kvůli všudypří-
tomnému porostu nebylo tábořiště 
pro vedoucí snadno kontrolovatelné, 
obavy se ale naštěstí nakonec ukáza-
ly jako zbytečné. 

Kuchařky se musely spokojit s po-
někud méně komfortní kuchyní a se 
sporákem na tuhá paliva. Nedílnou 
součástí každého dne se tak staly 
starosti o zajištění dodávek dřeva, 
což nebyl v oněch deštivých dnech tak 
lehký úkol, jak by se mohlo na první 
pohled zdát. I přes ztížené podmínky 
ale paní kuchařky dokázaly vykouzlit 
neuvěřitelná, skvělá jídla.

Celotáborová hra se jmenovala Za-
hradníkův rok, její téma tedy muselo 
být velmi blízké každému správnému 
venkovskému dítěti. Táborníci si za-
ložili svoje zahrádky, na vatě i na ná-
stěnce, a za body získavané při hrách 

si mohli nakupovat rostliny i zahrad-
nické vybavení. Zahrádky ale kaž-
dou chvíli atakovala nějaká havěť, tu 
mandelinky, tu krtek, tu housenky, se 
kterými bylo nutno bojovat. No však 
to znáte z vlastních zahrádek. 

Každý den jsme snídali, trochu se 
myli, vyvěšovali státní vlajku, zpíva-
li hymnu, hráli hry, svačili, obědvali, 
odpočívali, plnili bobříky, a když bylo 
hezky, zpívali u ohně, opékali pletence 
buřtů, večeřeli a unaveni, leč šťastni, 
usínali. Pravidelný rytmus dní, udá-
vaný táborovým řádem, kovadlinou 
a píšťalkami byl zpestřen několika 
mimořádnými událostmi: 
�Šli jsme oklikou lesem na výšlap 

na Veveří – ten starý hrad nad pře-
hradou. Zpáteční cestu jsme se pla-
vili parníkem. 

�Byli jsme na hrázi, viděli jsme ze-
vnitř strojovnu, dozvěděli jsme se 
něco o žlutých italských minách 
z druhé světové války, co plavou 
dodnes na hladině a nakonec pan 

hrázný pustil z přehrady trochu 
vody jen pro nás. 

�Taky jsme ulovili dva toulavé psy. 
Jednoho jsme předali majiteli, dru-
hého odchytové službě městské 
policie. 

�Součástí inventáře tábořiště byly 
dvě pramice. Pan správce nám ale 
řekl, že jsou tak těžké, svah tak 
prudký a voda tak daleko, že je ni-
kdo nikdy na vodu nedává. Což byla 
výzva, se kterou jsme se poprali 
jako muži. Pramice jsme zvedli, 
ze svahu spustili, na vodu položili 
a plavili se kolem břehů přehrady 
a při závěrečné bojovce i napříč 
přehradou. Nazpátek si lodě na pů-
vodní místo vynesli sami táborníci. 

�Tři nejstarší táborníci museli jed-
né temné noci hledat vzácné svítící 
lekníny. Při slovním spojení noční 
hra, tábor a přehrada každého 
musí napadnout, že součástí akce 
bylo i osvěžující se koupání v pře-
hradě při měsíčku. Obávám se, že 
jeden účastník hry nikdy nezapo-
mene autorovi článku bosou cestu 
zpátky do tábora. 

�Všichni táborníci bez rozdílu věku 
pak mohli svou statečnost dokázat 
při stezce odvahy. 
Ten týden ve svrateckém údolí 

utekl jako voda z přehrady, dobojo-
valo se, body byly sečteny, vítězové 
odměněni a poražen na našem tábo-
ře nebyl nikdo - na vítěze a poražené 
nehrajeme. 

Když nepočítáme nějaké ty odře-
niny, jeden pád z posedu (bez násled-
ků), jednu bouli a rozpláclý prst ve-
doucího, tak se nikomu nic vážného, 
Bohu díky, nestalo. 

Takže příští rok, možná zase na ji-
ném místě, ahoj!

Za táborníky 
P. Paták

Orelský tábor 2011
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Vzhledem k tomu, že nejsme příliš 
pravidelnými přispívateli zpravoda-
je, tak tento příspěvek bude poně-
kud souhrnný. Začneme v únoru, kdy 
jsme uspořádali v Telnici tradiční 
Turnaj rodin v kuželkách s možností 
zahrát si ricochet a florbal. Zúčastni-
lo se 12 družstev.  V březnu jsme jeli 
na florbalový turnaj mladších a star-
ších žáků zase do Telnice. Oba naše 
týmy vyhrály. Turnaje se také zúčast-
nil tým našich dorostenek. Děvčata si 
vyzkoušela zahrát i proti jiným sou-
peřkám. Děkujeme tatínkům za po-
moc s dopravou. 

V dubnu se rodina Dvořákova zú-
častnila kuželkového turnaje smíše-
ných dvojic v kategorii mladších žáků 
a dospělých. Jana a Filip v kategorii 
mladších žáků získali 3. místo. V ka-
tegorii dospělých, kde jsme měli čtyři 
dvojice, zvítězila Alena a Jiří mladší. 
Naši kuželkáři se ještě 30. dubna zú-
častnili Memoriálu Víta Příkazského 
v Ratíškovicích, kde obsadili 5. místo. 

Pravidelně také vypomáháme 
Sdru žení Vévoda při pořádání spor-
tovních akcí:

 Triatlonové akce Malý blažovický 
triatlon v květnu 2011 a Kinder TT 

v červnu 2011, a nově i závodů na ko-
lečkových bruslích v květnu 2011. Zde 
zajišťujeme PC techniku pro prezen-
ci účastníků a vyhodnocení závodu 
včetně tisku diplomů.

Začátkem září vyhrál rodinný tým 
Dvořáků Župní turnaj v kuželkách 
a tím postoupil na Ústřední turnaj. 
Reprezentovali nás Jiří, Pavel, Domi-
nik a Alena. 

Potěšující je také využívání orel-
ského hřiště zejména mládeží. Ta si 
již také zvykla využívat osvětlení 
hřiště v pozdějších hodinách. Dů-
sledkem provozu hřiště je nutnost 
oprav, zejména osvětlení a oplocení. 
S uznáním je nutno hodnotit účast 
mladých sportovců na výměně sítí 
na brankách, která proběhla během 
září. Věříme, že stejně tak ochotně se 
budou podílet na nezbytných opra-
vách oplocení, a že dokáží používat 
instalované odpadkové pytle, případ-
ně jejich význam budou vysvětlovat 
těm méně chápavým. 

Dne 28. září jsme se podíleli na or-
ganizaci 8. ročníku Svatováclavského 
běhu pořádaném sdružením Vévoda. 
Zajišťovali jsme hlavně kategorie 
předškolních dětí a žactva co se týče 

vyhodnocení, odměn a tisku diplo-
mů. Velmi nás potěšilo nejen počasí, 
ale i stále se zvyšující účast běžců. 
Ještě jednou děkujeme všem, kteří se 
na této akci podíleli.

V měsíci říjnu jsme již zahájili pra-
videlné cvičení děvčat 1. - 5. třídy a to 
každé úterý od 17:00 do 19:00 hodin. 
Chlapci začnou s cvičením po skonče-
ní fotbalové sezóny. Všechny zájemce 
o pohyb srdečně zveme. 

Zpracovali: 
A. Dvořáková, J. Poštulka

Orelské sportování

Instalatérské práce:
nové rozvody vodovodů a kanalizace
rekonstrukce koupelen a bytových jader
oprava a výměna zařizovacích předmětů
kompletní rozvody v rodinných domech
opravy vodovodů a kanalizace
a další instalatérské práce

Plynařské práce:
prodej a montáž plynových kotlů
výměny, opravy a prodej spotřebičů
kompletní rozvody plynu a jiné plynařské práce

Topenářské práce:
opravy topenářského zařízení
instalace kotlů, topných těles
instalace podlahového topení
instalace radiátorového topení
topenářský servis a další služby

Požadavky uvádějte na adresu:

Milan Kalianko
Blažovice, Okružní 334, 664 08

mob.: 606 944 991, tel./fax: 544 243 070
E-mail: milan.kalianko@seznam.cz

www.vtpkalianko.cz

VODA-TOPENÍ-PLYN
OPRAVY-ÚDRŽBA-SERVIS

INZERCE

PNEUSERVIS U HŘIŠTĚ
BLAŽOVICE

nabízí

prodej + montáž
pneumatik 

na osobní a dodávkové vozy 

Přezutí osobního vozu 
na plechových discích 

do 500 Kč za všechny 4 kola 

NONSTOP PROVOZ 
po domluvě 

Tel. 604 688 256
nebo 721 144 721

Cestující autobusem se dočkali nové autobusové zastávky. Doufejme, že nás 
bude chránit při čekání na autobus ještě dlouho a vydrží stejně pěkná jako nyní.

 Foto redakce

Řádková inzerce
•  Prodám brambory na uskladnění.
Tel.: 724 235 293.

Potřebujete něco prodat, koupit, či 
něco hledáte? Využijte možnosti 
inzerce v Blažovickém zpravodaji. 
Inzeráty můžete zadávat osobně 
na OÚ, telefonicky, nebo na e-mail: 
kalabova@obecblazovice.cz.  -red-
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Nádherné letní po-
časí přilákalo na 8. roč-
ník Svatováclavského 
běhu do Blažovic opět 
rekordní počet účast-

níků - 215 dětí, 78 běžců na 6 km 
Memoriálu A. Plcha a 283 účastníků 
hlavního závodu na 11 km jsou dů-
kazem, že ne nadarmo se Blažovicím 
začíná přezdívat moravské Běchovi-
ce. Z blažovických dětí se na stupně 
vítězů probojovali Kristýna Höklová 
na 2., Lenka Hamrlová na 3. a Štěpán 
Daněk na 2. místě v benjamíncích.  
V předškolácích zvítězila Kristýna 
Doležalová, Marek Paulík a Ondra 
Trávníček doběhli na 2. a 3. místě. 
Ve starších žácích obsadil Petr Daněk 
2. místo. Nejmladším účastníkem 
byla devítiměsíční Nikolka Daňková.

Časový skluz, způsobený tro-
chou nervozity z nečekaného počtu 
nejmladších závodníků (87 dětí do 
6 let!), se podařilo během programu 
dohnat. Státní hymna, kterou jsme si 
připomenuli den státnosti, už zazněla 
podle časového harmonogramu. 

Po lidovém běhu a uctění památky 
A. Plcha odstartoval již 5. ročník jeho 
memoriálu na 6 km. Zde si vedl nej-
lépe Martin Kučera z VSK University 
Brno, když mu statečně sekundoval 
Lukáš Olejníček z AC Moravská Sla-
via. V ženách byla nejrychlejší Věra 
Nováková z Viničných Šumic na cel-
kově 15. místě.  

Z blažovických borců si vedli nej-
lépe Michal Klaška na 12. a Jana Ti-
helková na 57. místě.  Závod absol-

voval také blažovický „ultraveterán“ 
Jan Kašpařík (r. n. 1936). Dalších pět, 
pouze o dva roky mladších borců, 
včetně jedné ženy absolvovali hlavní 
závod na 11 km. 

Na start hlavního závodu, který 
se po roce vrátil k původní trase, se 
postavilo rekordních 283 borců. Su-
veréně zvítězil Jiří Homoláč z UNI 
Brno-ASC Bučovice před Martinem 
Kučerou, kterému se vymstil start 
v obou závodech. Síly mu potom chy-
běly v rozhodujícím nástupu vítězné-
ho Homoláče. Kategorii žen vyhrá-
la Lucie Kolková z Brna na celkově 
29. místě. Z blažovických borců si 
vedli nejlépe František Kubínek ml. 
na 6. a Tomáš Bílek na 46. místě. 

Oba závody vedl na svém vysokém 
kole hrdina cyklistických závodů 
Tour de Frans, Giro d Italia a Vuelta  
Josef Zimovčák a absolvoval je také 
mistr světa na kole dřevěném Ivan 
Křivánek. 

Poprvé v historii Svatováclavského 
běhu nestartoval brněnský ultrama-
ratonec Daniel Orálek, který se 1. října 
postavil v Řecku na start 246 km dlou-
hého závodu z Atén do Sparty. Jeho 
5. místo z 266 účastníků za 26 hod. 
40 min. je vynikajícím výsledkem 
tohoto v Blažovicích známého borce 
(více na www.bezeckysvet.cz ).

Po dekorování vítězů Svatovác-
lavského běhu přišlo na řadu i celko-
vé vyhlášení Jihomoravské běžecké 
tour, jíž byl blažovický závod součás-

tí. Cenu za pořadatelskou obec pře-
vzali z rukou hlavního garanta tour 
Ing. Stanislava Juránka starosta obce 
Petr Pleva a ředitel závodu František 
Kubínek.  K dobré pohodě a posezení 
u burčáku a dalšího občerstvení za-
hrála cimbálová kapela Šmytec.

Závodníci i další účastníci nešet-
řili uznáním pořadatelům na všech 
úrovních akce. Přes drobné problémy 
v úvodní části zapříčiněné už zmíně-
ným nečekaně vysokým počtem 
účastníků, se jednotlivé složky pořa-
datelů vyrovnaly se svým úkolem se 
ctí. Počínaje MO Orel v zabezpečení 
žákovských kategorií, dobrovolnými 
hasiči na křižovatkách, členy TJ při 
občerstvení, guláši a u udírny, Radek 
Hamrla s kolektivem u burčáku, Petr 
Dohnálek a jeho parta u kýty i neplá-
nované občerstvovací stanice u Dra-
gů a Paulíků u Zadního. Poděkování 
patří i obci za přípravu areálu hřiš-
tě a dalším dobrovolníkům, kteří se 
na průběhu Svatováclavského běhu 
podíleli.  

Před pořadateli je nelehký úkol 
udržet vysokou laťku organizace zá-
vodu i pro další ročníky, ale při stá-
vající spolupráci všech složek, které 
se na něm podílejí, z toho nemusí 
mít obavy. Takže nashledanou při 
9. ročníku Svatováclavského běhu 
v Blažovicích.  

Celkové výsledky a foto na www.
spsb-vévoda.wz.cz   

F. Kubínek,   SpSb-Vévoda

VIII. ročník SvatováclavskéhoVIII. ročník Svatováclavského běhu opět rekordní

B
LAŽOVICE
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Dne 5. září 2011 odletěla česká 
tria tlonová reprezentace z pražského 
letiště Ruzyně do dějiště mistrovství 
světa, čínského Pekingu.

Letěli jsme na palubě airbusu A 330 
společnosti Fly Emirates se ve složení:

Trenéři - Zdeněk Kabrhel, Kateři-
na Staňková

Elite – Jan Čelůstka, Přemysl Švarc
K23 - František Kubínek, Vojtěch 

Dědek, Petr Šlajs, Petra Kuříková, Te-
reza Ďurdiaková 

Junioři - Lukáš Kočař, Martin 
Debnár, Tomáš Kabrhel, Barbora 
Hlaváčová.

Celá cesta z Blažovic až do Pekingu 
trvala přibližně 30 hodin.

S aklimatizací a časovým posunem 
+6 hodin jsme se všichni vyrovnali 
vcelku dobře, a tak jsme už ve středu 
ráno mohli začít s přípravami na nej-
důležitější závod v roce 2011. Příznivá 
poloha hotelu (asi 1 km od startu) nám 
umožnila kvalitní nastudování tratí, 
kde se v roce 2008 odehrával olym-
pijský závod. Na totožné trati se letos 
rozhodovalo o titulu mistra světa.

První na řadě byla Františkova ka-
tegorie muži do 23 let, kde se na star-
tovní čáře sešlo 73 závodníků. Po star-
tu se prvních 700 m František nemohl 
dostat do správného tempa. Našel ho 
až v polovině trati a začal se propraco-

vávat dopředu. Po první části závodu 
(plavání) se František pohyboval asi 
na 40. místě se ztrátou 1 min. Během 
druhé části závodu (kolo) se závodní 
pole rozdělilo do tří skupin. František 
byl v druhé z nich. Ač se závodníci sna-
žili sebevíc, první skupinu, která číta-
la asi 30 závodníků, už nemohli dojet. 
František bez větší krize sesedl z kola 
asi na 35. místě se ztrátou přibližně 
dvě a půl minuty na prvního. Nebyl 

tedy důvod k nějakému vyčkávání 
a taktizování, a tak dal do běhu vše 
a doufal, že se ještě o nějaké místo po-
sune. Po 5 km začal dobíhat závodní-
ky z první skupiny. Ve finiši s Polákem 
a Srbem skončil na 32. místě. Forma 
na běhu a kole byla více než dobrá, ale 
triatlon jsou 3 disciplíny. O lepší umís-
tění se František připravil už ve vodě, 
kde se nedokázal propracovat do ve-
doucí skupinky. Závod sice nedopadl 
podle Františkových představ, ale zís-
kal větší motivaci do tréninku a další 
tvrdé práce. Mistrovský titul si z Pe-
kingu odvezl Matthew Sharp z Velké 
Británie.

V sobotu byl na programu závod 
mužů, který vyhrál Alistar Browmlee, 
dále závod juniorek a žen K 23. Juni-
orský titul získala Mikayla Nielsen 
z Nového Zélandu a mistryní světa 
kategorie K 23 se stala Agnieszka Jer-
zyk z Polska.

V neděli závodili ženy a junioři. Žen-
skou mistryní světa se stala Andrea 
Hewitt z Nového Zélandu. Juniorský 
titul patří Lukasi Verzbicasovi z USA.

Po skončení MS jsme si prohlédli 
některé čínské památky. Navštívili 
jsme Zakázané město a Náměstí ne-
beského klidu, Velkou čínskou zeď, 
Ptačí hnízdo, Vodní kostku a další. 
Největší zážitek byla Velká čínská 
zeď. Tato úchvatná stavba měří sko-

Mistrovství světa v triatlonu - Peking (Čína) 6. -15. 9. 2011

Blažovice se dokonale vydařily
„…Státní svátek 28. září slaví moravští běžci již šestým rokem v morav-

ské vísce nedaleko Brna, známé svou pohostinností a perfektní organizací 
závodu. Nejinak tomu i bylo letos. Navíc vše podtrhlo téměř letní počasí, 
a tak si báječnou atmosféru svátečního dne, kterou tradičně po závodech 
dětí zahájila státní hymna, mohli vychutnat všichni účastníci plnými douš-
ky. A že se jich tam dnes sešlo! Ve všech kategoriích se objevilo na startu 
kolem 700 závodníků, nemám to zatím přesně ověřené z výsledků, a tímto 
zároveň také poděkovali všem pořadatelům ze Společnosti přátel Svato-
václavského běhu – sdružení „Vévoda,“ obci Blažovice, TJ Blažovice, Orel 
Blažovice a SDH Blažovice v jejichž čele stál František Kubínek s rodinou 
za opravdu úžasný den, naplněný až po okraj sportovními zážitky. Ne na-
darmo se této vesnici přezdívá moravské Běchovice, ale myslím, že zdejší 
pohostinnost a rodinná pohoda slavnou obec u Prahy daleko zastíní.

Dnes v Blažovicích musel být spokojený každý, kdo přišel, jak konsta-
toval i moderátor Ondra Němec. Sice vysoké počty dětí trochu pořadatele 
zaskočily, ale zvládli to se ctí a skluz pak rychle dohnali. A počasí a báječná 
atmosféra s bohatým občerstvením všeho druhu, od burčáku, přes pivo, 
guláš až po přímo na ohni opékané sele všem dokonale sedla v dnešní 
uspěchané době. A tak to má být!“

Úryvek z článku Zdenka Smutného (www.ahavyskov.cz )
Pokračování na str. 12.
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ro 6 000 km a táhne se napříč severní 
Čínou. Právem patří mezi divy světa. 
O další zážitky nebyla nouze. Napří-
klad nakupování na tradičních tržiš-
tích, jídlo v místních bistrech nebo sa-
motné cestování metrem a autobusy 
po Pekingu. 

Reprezentanty do 23 let ještě čeká 
Mistrovství Evropy v izraelském Ei-
latu, kam odlétají 25. října. Uvidíme, 
jak se František vypořádá se změnou 
počasí, které panuje v ČR a počasím 
v Izraeli a jak se dokáže přinutit do 
tréninku na konci sezony, která už 
trvá skoro 6 měsíců.

 K. Staňková

Vítězství i prasklý řetěz
Celkové shrnutí sezony 2011:
První závod českého poháru 

v Račicích jsem vyhrál a získal jsem 
tak obrovskou motivaci a hlav-
ně dobrou výchozí pozici pro cel-
kové umístění v českém poháru.
Druhým závodem bylo MČR v olympij-
ském triatlonu. Na tento závod jsem byl 

fyzicky velmi dobře připraven.  Z vody 
jsem vylezl na 2. místě a na kolo už jsem 
nasedal na první pozici. Po 3 km jsem 
čekal, až mě dojede skupina v čele s Fili-
pem Ospalým a já bych tak mohl ušetřit 
síly do závěrečného běhu. Avšak stalo 
se něco, s čím jsem vůbec nepočítal. 
Prasknul mi řetěz a tím pro mě skon-
čil parádně rozjetý závod i šance stát 
se mistrem ČR do 23 let.  Bylo potřeba 
rychle zapomenout na tento nepodaře-
ný závod a začít se připravovat na další 
závody Evropského a českého poháru. 
Na EP jsem dopadl nejlépe v holand-
ském Holtenu, kde jsem obsadil v ka-
tegorii elite 21. místo.

Další závod českého poháru se 
pak odehrával v Táboře, kde jsem 
po střevních potížích obsadil dob-
ře bodované 2. místo za V. Dědkem, 
který mi tak vrátil porážku z Račic.
MČR ve sprintu v Mělníku jsem do-
končil celkově na 4. místě, kategorii 
do 23 let jsem zvítězil a získal tak svůj 
5. titul mistra ČR.

Sečteno a podtrženo: 1 x 1. místo, 
1 x 2. místo a 1x 4. místo mi stačilo 
k tomu, abych vyhrál celkově celý 

český pohár, jak v kategorii elite, tak 
v kategorii do 23 let.

Nyní je přede mnou poslední zá-
vod v roce 2011 a poté uzavřu svoji 
8. triatlonovou sezonu. Velmi důleži-
tý bude pro mě příští rok, ve kt erém 
bych měl ukázat, že mám na to, abych 
mohl v roce 2016 startovat na olym-
piádě v Riu. 

Chtěl bych ještě poděkovat přítel-
kyni, rodině, přátelům a sponzorům 
za podporu. A taky každému Blažová-
kovi, který mi fandí.

F. Kubínek

Mistrovství světa v triatlonu - Peking (Čína) 6. -15. 9. 2011

Blíží se výročí bitvy 
u Slavkova…

Nebyli jsme, nebudem
a co budem až nebudem
- jen navezená mrva v boží stáji

 (Jaromír Nohavica)

Roku 1910 byla při stavebních 
pracích v Blažovicích byla odkryta 
kostra ruského vojáka, pochované-
ho po bitvě u Slavkova. Komitét pro 
zřízení důstojného pomníku požádal 
majitele onoho domu, aby nalezené 
ostatky prozatím choval u sebe. Ná-
sledujícího roku navštívili členové 
komitétu rolníka a přáli si ony kos-
ti vidět. Rolníkova manželka odešla 
na půdu a ihned se vrátivší, přinesla 
úhlednou, jakoby zcela novou, bed-
ničku. Když ji otevřeli, shledali vojen-
ské ostatky zavinuté do bílého čisté-
ho plátna. Poděkovali, že tak obětavě 
uchovávají kosti zcela neznámého 
vojáka. Venkovanka jim odvětila: 
„Ale pro Bůh, vždyť jest to člověk!“ 
Když pak Mohylu míru, ve které byla 
většina slavkovských ostatků ulože-
na, odkazoval její iniciátor, jezuita 
Slovák, obyvatelům bojiště, napsal 
ve své knize: „Šetřete majetku mrt-
vých a kdykoliv půjdete kolem, pro-
síme Vás, alespoň křížkem požeh-
nejte všecky v Pánu zde odpočívající; 
vždyť sebe ctí, kdo mrtvé ctí, jenom 
mrtev jest, kdo zapomenut jest!“…..

Bc. Karel Sáček 
(úryvek z článku Vztah 

k antropologickým pozůstatkům)

Z historie

Výstava motýlů, květin, ovoce a zeleniny
V neděli 9. října proběhla v Kulturním domě v Blažovicích společná vý-

stava motýlů pana Malečka a výpěstků ze zahrádek a polí blažovických 
občanů spojená s oblíbeným posezením u burčáku. Pořadatelům a orga-
nizátorům výstavy patří poděkování za krásně  připravenou akci.

 Redakce

Dokončení ze str. 11.
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Součástí letošní výstavy květin, 
ovoce a zeleniny byla sbírka motý-
lů blažovického rodáka pana Bed-
řicha Malečka. Nebo lépe řečeno, 
Beďa vybral ze své sbírky pouze 
některé motýly. Bělásci, žluťásci, 
modrásci, otakárci, babočky, okáči 
a další, které můžeme vidět v okolí 
Blažovic, krásní jasoni, nádherně 
vybarvení exotičtí motýli a pro nás 
známí i neznámí brouci různých 
čeledí i velikostí návštěvníky do-
slova okouzlili. Dočetli jsme se, že 
v České republice je udávaný počet 
161 druhů denních motýlů. Na úze-
mí Blažovic a okolí (kruh o průmě-
ru cca 25 km) bylo ve sledovaném 
období zjištěno 81 druhů denních 
motýlů. Přečíst jsme si mohli i je-
jich seznam.

Protože ohlas návštěvníků byl 
veliký a mnozí z nich nám pokládali 
otázky, na které jsme neznali odpo-
věď, zeptali jsme se přímo majitele 
sbírky:

Kdo nebo co tě přivedlo ke sbírá-
ní motýlů a od kdy vlastně motýly 
sbíráš?

Na to už si nepamatuji, jen vím, že 
všichni mí kamarádi v Blažovicích 
něco sbírali. Já jsem se pokoušel sbírat 
odznaky nebo nálepky od zápalek, ale 
motýli mě dostali. Vzpomínám si, že 
o motýly jsem se zajímal už ve školce. 
Sbírku motýlů, kterou jsem později 
nashromáždil během školní docház-
ky, už dávno zlikvidovali škůdci. Váž-

ně jsem se o entomologii začal zajímat 
někdy po vyjití základní školy.

Kde a jak nové přírůstky získáváš?
Hlavně vlastními silami – chytá-

ním. Byly doby, kdy jsem trávil víken-
dy a dovolené na motýlech. Po vojně, 
když jsem pracoval v tiskárně na dvě 
směny, mně nejvíc vyhovovaly odpo-
lední směny – to jsem trávil dopoled-
ne na motýlech. Dnes jsem pracovně 
o něco víc zaneprázdněn, takže vlast-
ního chytání je minimum a motýly 
měním nebo kupuji na burzách.

„Balils“ děvčata na to, že jim uká-
žeš sbírku motýlů?

To je tak dávno… Vážně už si to 
nepamatuji. A dnes už o tom jenom 
vtipkuji. 

Který exemplář je z tvého pohledu 
nejzajímavější?

Zajímavých motýlů není málo, kaž-
dý je něčím zvláštní. Například hou-
senky některých modrásků jsou opa-
trovány mravenci. Ve dne je mravenci 
vynáší ven a v noci jsou housenky 
v mraveništi. Je to proto, že housen-
ky vylučují sladké sekrety, kterými se 
mravenci živí. 

Máš nějaký zážitek dobrodruž-
ný nebo veselý spojený s chytáním 
motýlů?

Zážitků je spousta. Například 
když jsme s kamarádem-entomolo-
gem chytali během srbsko-chorvat-
ské války ve Slavonii bělopásky, byli 
jsme dopraveni na policejní stanici. 
Asi dvě hodiny nám prohledávali auto 

v domnění, že jsme teroristé. Až když 
našli ukryté motýly, tak nás pustili. 
Nebo při nocování v Himálaji ve výšce 
5500 m n. m. na nás v noci zničehonic 
spadl stan. Hrozně jsme se lekli, že 
nás někdo přepadl. Ale byla to jen na-
dílka mokrého sněhu. Druhý den zase 
obcházel kolem stanu zdivočelý jak. 

V Mongolsku v liduprázdné krajině 
jsem se na vzdálenost asi 20 m setkal 
s vlkem. Zůstali jsme oba stát jak při-
kovaní, ale po chvilce ztratil vlk zá-
jem a odběhl. Známý mi říkal, že když 
se člověk podívá vlkovi do očí, bude 
mít štěstí. U mě to moc nefungovalo 
– na letišti v Ulanbátaru mi celníci 
většinu motýlů zabavili. Podobných 
historek je víc.

Jaké máš další plány, jakého mo-
týla nemáš a chtěl bys získat?

Chci zkvalitnit sbírku a doplnit ji 
o vzácnější druhy. V současné době 
jsem se zaměřil na jasoně. To jsou 
pravděpodobně nejkrásnější motýli. 
Mým snem je získat jasoně autokráto-
ra (Parnassius autocrator), který žije 
na severu Afghánistánu a částečně 
i v Pamiru. Ale lovit ho tam nepoje-
du, tento motýl se dá sehnat na burze. 
Pokud se někdy v budoucnu uskuteč-
ní v Blažovicích ještě nějaká výstava 
motýlů, určitě ho tam uvidíte.

H. Vojtová a M. Kalábová
Foto B. Maleček

Žijí mezi námi, mají různé zájmy, 
sbírky, vyrábějí zajímavé věci a nikdo 
o tom neví. Prosím, upozorněte nás 
na tyto lidi, abychom mohli ve spoje-
ní s nimi udělat výstavu jejich prací 
nebo sbírek, popřípadě je představit 
v Blažovickém zpravodaji.

Redakce

Krásná křídla motýlí…
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Nedávno se slavil Státní svátek 
- Den vzniku samostatného česko-
slovenského státu. Pojďme si tudíž 
zopakovat základní informace o naší 
zemi. 28. října 1918 bylo vyhlášeno 
samostatné Československo, jehož 
prvním prezidentem byl – viz tajenka.

 1. Nejdelší řeka na území ČR.
 2. Nejvyšší pohoří ČR.
 3.  Sousední stát na severozápad od 

ČR.
 4.  Karlovy Vary jsou typickým měs-

tem pro jedno odvětví cestovního 
ruchu. Jaké?

 5. Nejzápadnější město ČR. 
 6. 
 7.  Historická část ČR i jméno jedné 

řeky.
 8. Hlavní město ČR. 
 9. Druhé největší město ČR.
10. Největší vodní nádrž v ČR.
11. 
12.  Německy mluvící soused na jih od 

ČR.
13.  Sousední stát ČR s velmi podob-

ným úředním jazykem.
14. Největší národní park v ČR.
15.  Území s jeskyněmi, např. nám 

blízký Moravský -.
16.  Sousední stát severovýchodně od 

hranic ČR.
17.  Nejvodnatější řeka ČR.
18.  Nejstarší chráněná krajinná ob-

last se skalními městy = Český - 
19.  Největší část ČR podle historické-

ho rozdělení.
20. Nejvyšší bod ČR.

Řešení z minulého čísla:
SVETR, HOUBIČKY

Připravila A. Daňková
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Křížovka s tajenkou
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